
Zastupitelstvo města Šlapanice

Z Á P I S  

z 22.  zasedání Zastupi telstva města Šlapanice,

které se konalo dne 13.12.2017

od 17:00 hodin v zasedací místnost i  Městského úřadu Šlapanice

Pří tomni : Ing. Pavel  Hermann, Ing.  Petr  Horák, Ing. Zdeněk Kadlc,  Aleš Karásek,  

Mgr. Michal  Klaška, J i ř í  Kopeček, Ing. Ivo Kouři l ,  Marie Králová,  Ing.  

Pavel  Linhart ,  Mgr. Kateř ina Migdauová,  Pavel  Petř ík , Ing. Gabrie la 

Riegerová,  MVDr.  Radek Růžička, Tomáš Sova,  Ing.  Miroslav Staněk, 

Bc. Ji ř í  Štěpánek, Mgr. Michaela Trněná,  Bc.  Ivan Vavro,  Ing.  Pavel  

Zmeškal,  Jan Zycháček

Omluveni: Pavel  Horák

Číslo

bodu

Bod

Komentář

1. Zahájení

Starostka zahájila 22. zasedání Zastupitelstva města Šlapanice v 17:00 hodin a přivítala přítomné 

zastupitele a občany. Konstatovala, že zasedání bylo řádně svoláno, podkladové materiály byly 

zaslány 14 dní před konáním zasedání. Následně byly doplněny o další bod (21. Memorandum 

obcí) a o přílohy k bodu 8 (Sanace areálu ICEC). Zasedání je nahráváno a následně umístěno na 

webové stránky města a na kanál Youtube pro potřeby informování občanů.  Předala slovo panu 

místostarostovi, který bude dnešní zasedání řídit.

Přítomno je 19 členů zastupitelstva, zastupitelstvo je usnášeníschopné.

2. Jmenování zapisovatele a sčitatele

Zapisovatelkou jmenována paní Jitka Vojtěšková, sčitatelkou paní Zuzana Böhmová.

3. Určení ověřovatelů zápisu

Za ověřovatele zápisu určeni zastupitelé Kouřil Ivo a Staněk Miroslav. Oba zastupitelé s návrhem 

souhlasí.

4. Schválení programu jednání

Místostarosta oznámil, že oproti zveřejněnému programu navrhuje vypuštění bodu 9 (Smlouva o 

zápůjčce - zápůjčka byla schválena  na 16. ZM dne 1. 3. 2017 a jednatel nově vzniklé společnosti 

Správa nemovitostí půjčku nepožaduje. Stažením bodu č. 9 se následující body programu 

posouvají.

V 17:06 hodin se dostavil pan Linhart Pavel. Přítomno je 20 členů zastupitelstva.

Místostarosta přečetl upravený program:

1. Zahájení



2. Jmenování zapisovatele a sčitatele

3. Určení ověřovatelů zápisu

4. Schválení programu jednání

5. Kontrola úkolů z minulého zasedání

6. Diskuze občanů

7. Volba přísedící Okresního soudu Brno-venkov

8. Sanace areálu ICEC: Aktualizace analýzy rizik a studie proveditelnosti

9. Střednědobý výhled rozpočtu 2018-2020

10. Rozpočet města na rok 2018

11. Změna závazných ukazatelů rozpočtu

12. Informace o provedených rozpočtových opatřeních

13. Stanovení paušální částky náhrady výdělku

14. Stanovení peněžitých plnění pro uvolněné členy zastupitelstva

15. Stanovení výše odměn neuvolněných členům zastupitelstva a peněžitá plnění členům výborů a 

komisí, kteří nejsou členy zastupitelstva

16. Dodatek č. 3 ke Zřizovací listině ZŠ Šlapanice

17. Kupní smlouva ev. č. 0266/2017 - rozšíření hřbitova

18. Kupní smlouva ev. č. 0267/2017 - rozšíření hřbitova

19. Kupní smlouva ev. č. 0268/2017 - rozšíření hřbitova

20. Kupní smlouva ev. č. 0270/2017 - rozšíření hřbitova

21. Memorandum obcí k rozšíření kapacity ZŠ Šlapanice

22. Informace ST, MST, TAJ

23. Informace z výborů zastupitelstva

24. Diskuze členů ZM

25. Závěr

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Výsledek hlasování: Přijato

5. Kontrola úkolů z minulého zasedání



Místostarosta informoval o splnění úkolů z přechozího zasedání zastupitelstva:

1. Vyčíslit mzdové náklady -  panu  Horákovi Pavlovi zasláno a bude ještě doplněno

2. Počet volných hrobových míst - panu Zycháčkovi zasláno mailem

3. Boj proti černým stavbám - požadoval pan Zmeškal - prezentoval pan tajemník:

- definice černé stavby (to, co je v rozporu se zákonem)

- postup stavebního úřadu v případě zjištění černé stavby

- černé stavby evidované v roce 2017 na MěÚ - celkem 23 podání, ve Šlapanicích z tohoto počtu 7

- vedoucí odboru výstavby a tajemník se pravidelně setkávají a informují

4. Přehled vyřazeného majetku - požadoval pan Petřík - splněno.

6. Diskuze občanů

Pan Sobotka: 2 dotazy - 1. dotaz k nové grafické podobě Zpravodaje - má výhrady ke zbytečně 

velkým obrázkům a prázdným místům na stránkách, proč změna právě u posledního čísla 

letošního roku

Starostka: nastoupil nový grafik, jmenované výhrady má vedení města také a řeší se

                                        2. dotaz - byty Švehlova - požaduje informace o postupu v řešení 

problému

Starostka: v listopadu proběhla schůzka zastupitelů s nájemníky včetně právních zástupců obou 

stran, v předchozím období došlo ke shodě ve většině otázek, neshoda nyní je pouze v délce 

"zatížení" nájemníků, probíhá jednání, minulý týden právní zástupce zaslal dopis právníkovi 

nájemníků a je předpoklad, že se vše dořeší v 1. polovině roku 2018.

Další dotazy občanů nebyly.

7. 1/22/ZM/2017 Volba přísedící Okresního soudu Brno-venkov

V souvislosti s blížícím se koncem funkčního období přísedící Okresního soudu Brno-venkov 

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░ , Šlapanice, předložila předsedkyně okresního soudu 

návrh na její opětovné zvolení pro funkční období let 2018 - 2022.

I. Zastupitelstvo města volí

paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░ , bytem ░░░░ ░░░░ ░ Šlapanice přísedící 

Okresního soudu Brno-venkov na funkční období let 2018 - 2022.

K bodu nejsou žádné dotazy ani další návrhy.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan



Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

8. 2/22/ZM/2017 Sanace areálu ICEC: Aktualizace analýzy rizik a studie proveditelnosti

Město Šlapanice zakoupilo areál společnosti ICEC s cílem zahájit co nejdříve sanaci staré 

ekologické zátěže, ohrožující životní prostředí a zdraví obyvatel města a postupně přestavět 

pětihektarový areál v centru města na plochy využitelné pro potřeby města a jeho občanů. První 

etapa sanačních prací byla ukončena v roce 2002. Od ukončení první etapy probíhalo převážně 

pouze udržovací ochranné čerpání a monitoring areálu pod dohledem příslušných orgánů státní 

správy (MŽP, ČIŽP, KHS, MF).

Záměrem města je získat prostředky na sanaci z Operačního programu životního prostředí, 

Prioritní osa 3, specifický cíl 3.4: Dokončit inventarizaci a odstranit ekologickou zátěž. 

V připravovaném novém územním plánu města je areál navrhován jako přestavbové území. Nové 

využití území je podmíněno sanací staré ekologické zátěže.

Pro podrobné zmapování a vyhodnocení stavu bylo městem zadáno zpracování Aktualizace 

analýzy rizik (AAR) a studie proveditelnosti (SP), které jsou nyní zastupitelstvu města předkládány. 

Zpracovatelem AAR a SP je firma EPS biotechnology, s.r.o.

Stav areálu byl důkladně zmapován a vyhodnocen. Součástí AAR je kromě vyhodnocení stavu i 

návrh nápravných opatření ve variantách.

Předkládaná Studie proveditelnosti navazuje na analýzu rizika a je současně podkladem pro 

konečný výběr nejvhodnější varianty nápravného opatření.

Předmětem studie bylo posouzení možností sanace staré ekologické zátěže. Na základě 

technického hodnocení byly vytipovány jednotlivé sanační techniky, které je možné využít k sanaci 

daného druhu znečištění za specifických podmínek lokality. Podrobnější analýzou pak byly vybrány 

3 koncepční varianty nápravných opatření, které jsou akceptovatelné pro město (majitele areálu), 

státní orgány ochrany životního prostředí a současně jsou akceptovatelné místním obyvatelstvem, 

které je starou ekologickou zátěží ovlivňováno již desítky let. Uvažované varianty byly tzv. 

minimální, střední a maximální.

Jako nejvhodnější kompromisní řešení byla zvolena "Střední varianta nápravných opatření S1", 

která při akceptovatelných finančních nákladech umožní odstranit převážnou část znečištění 

(hlavní zdroje kontaminace, uvolnitelnou fázi dehtů, převážnou část rozpuštěného znečištění z 

prostředí) a při aplikaci určitých správních omezení umožní městu změnit průmyslových charakter 

areálu na občanské využití. Eliminace rizik ze zbytkové kontaminace je však podmíněna 

dodržováním daných správních omezení, která musí být uvedena v územním plánu obce.

Odhad nákladů na doporučenou Střední variantu S1 činí 157 mil. Kč bez DPH. Předpokládaná 

doba sanace včetně monitoringu 5-6 let.

Uvažovaná dotace OPŽP může činit 85% způsobilých nákladů, 15% představuje případná 

spoluúčast obce.



Předchozí majitel ukončil ke dni 31. 10. 2017 Ekologickou smlouvu č. 50/94  s Ministerstvem 

financí. Ukončení Ekologické smlouvy je nutnou podmínkou pro podání žádosti o dotaci z OPŽP.

Na areál je vydáno rozhodnutí ČIŽP s termínem 31. 12. 2018. O převodu areálu na město je ČIŽP 

informována, rovněž je informována o zpracovávané analýze rizik a studii proveditelnosti.  

Zpracovatel AAR a SP průběžně konzultoval všechna zjištění a své záměry s určeným zástupcem 

MŽP.  

I. Zastupitelstvo města bere na vědomí

Aktualizaci analýzy rizik areálu ICEC 2017 a Studii proveditelnosti 2017.

II. Zastupitelstvo města schvaluje

 Střední variantu nápravných opatření S1 k sanaci areálu ICEC obsaženou ve Studii 

proveditelnosti 2017.

III. Zastupitelstvo města schvaluje

podání žádosti o dotaci na sanaci areálu z OPŽP, prioritní osa 3, specifický cíl 3.4.

Starostka úvodem shrnula informace: v září 2017 ZM schválilo koupi areálu, město je nyní 

vlastníkem, čeká nás vyrovnání s bývalým majitelem. Nově zřízená Správa nemovitostí zahájila 

svoji činnost, s firmami uzavírá nové nájemní smlouvy a areál funguje v podstatě beze změn.

V lednu 2018 podáme žádost o dotaci z operačního programu životního prostředí.

Firma EPS biotechnology zpracovala Analýzu rizik a Studii proveditelnosti, její zástupci Ing. Minařík 

a Mgr. Kamas představili podrobně střední variantu sanace areálu ICEC, která byla vybrána jako 

nejvhodnější a dostačující pro budoucí využití areálu. Sanace areálu potrvá 5 let, zatížení obyvatel 

žijících v okolí bude v prvních 3 měsících, kdy bude prováděna odtěžba a odvoz kontaminované 

zeminy a materiálů, po dobu dalších asi 4,5 roku budou probíhat práce, které nebudou zatěžovat 

okolí.

Pracovníci EPS biotechnology zodpověděli na dotazy zastupitelů (pan Zycháček, Kouřil, Kadlc, 

Zmeškal) ohledně odebírání vzorků na ulici Tyršova, dotaz na správní omezení v areálu, dotazy na 

dopad na lidi bydlící v okolí, a v neposlední řadě na cenu, kterou bude akce město stát.

Odpovědi doplnila starostka - areál má rozlohu 50 000 m2 - zasažených je mnohem méně, víc než 

60 - 70 % je volně využitelných - kromě infiltrace srážek.

Částka na sanaci je vyčíslena na cca 150 mil. Kč, 85 % pokryje dotace, 15 % město. Současně 

požádá město o výhodnou půjčku s 0,45% úrokem a splatností 10 let. Město dá na koupi 20 mil. Kč 

a na sanaci 30 mil. Kč, pro město to není ohrožující částka.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Starostka poděkovala za konsensus.



Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

9. 3/22/ZM/2017 Střednědobý výhled rozpočtu 2018-2020

ZM je v souladu s ustanovením § 3 zákona č. 250/2000 Sb. o rozpočtových pravidlech územních 

rozpočtů předkládán návrh střednědobého výhledu rozpočtu města Šlapanice na období let 2018 - 

2020. Rozpočtový výhled byl doporučen Finančním výborem dne 15.11.2017 a RM dne 

22.11.2017.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

střednědobý výhled rozpočtu města Šlapanice na období 2018 - 2020.

Komentář - vedoucí odboru financí paní Havlíčková, doplnila starostka - město bude pokračovat v 

investování do rekonstrukce ulic (silnice, parkování, chodníky), do osvětlení, kamerového systému, 

v plánu je nákup nákladního vozu údržby, rekonstrukce městských bytů na Lidické, Šatlava, nová 

hala a další úpravy ZŠ, projekt domu na Čechově a další akce.

Starostka odpověděla na dotaz pana Hýbely, zda se počítá s investicemi i do Bedřichovic. Ano, 

např. ulice Lipová (silnice, parkování, chodníky), cyklostezka.

Na žádost pana Zycháčka rozklíčovala paní Havlíčková nedaňové příjmy výhledu na r. 2018 - jsou 

to např. náklady řízení, pokuty, příjmy z nájmů a kapitálové příjmy - např. prodej pozemků a budov.

Pan Zycháček nesouhlasí s prodejem pozemků na ulici Ponětovská a jejich cenou - 

starostka vysvětlila, že prodej pozemků zastupitelstvo ještě neschvalovalo, a zdůvodnila prodej 

nevyužívaného nemovitého majetku.

Na dotaz pana Petříka ohledně navýšení výdajů na zastupitelstvo a následné snížení částky v r. 

2020 paní Havlíčková odpověděla, že se jedná o navýšení odměn v souladu s novelou zákona - viz 

další body jednání 13. - 15. a v r. 2020 se jedná o chybu, bude opravena. 

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Králová 

Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička Radek,  

Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel

PROTI hlasovali:

Kouřil Ivo, Sova Tomáš

ZDRŽEL SE hlasování:

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 17, Proti: 2, Zdrželo se: 1, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

10. 4/22/ZM/2017 Rozpočet města na rok 2018

V souladu s nařízením starostky města ze dne 27.09.2017 je RM předkládán návrh rozpočtu na rok 

2018, zpracovaný finančním odborem podle návrhů jednotlivých příkazců operací. Návrh rozpočtu 

doporučily ZM jak Finanční výbor dne 15.11.2017, tak i RM dne 22.11.2017. Projednání rozpočtu 

v zastupitelstvu města se předpokládá 13.12.2017. V souladu s ustanovením § 11 odst. 3 zákona 



č. 250/2000 Sb., byl  návrh rozpočtu dne 24.11.2017 zveřejněn na úřední desce i v elektronické 

podobě umožňující dálkový přístup včetně informace, že připomínky mohou občané uplatnit 

písemně do 11.12.2017 nebo ústně při projednávání rozpočtu na zasedání zastupitelstva dne 

13.12.2017.

Návrh rozpočtu je cíleně zpracován jako schodkový, schodek ve výši 43.431.500 Kč a smluvně 

sjednané splátky dlouhodobého úvěru ve výši 10.000.000 Kč budou pokryty použitím prostředků 

minulých let ve výši 53.431.500 Kč. Skladba jednotlivých tříd příjmů, výdajů a financování je 

navrhována následovně:

ROZPOČTOVÉ PŘÍJMY CELKEM            (v Kč)                             244.467.800

z toho: Třída 1 - Daňové příjmy                                                       126.990.000

            Třída 2 - Nedaňové příjmy                                                     21.651.000

            Třída 3 - Kapitálové příjmy                                                     44.002.000

            Třída 4 -  Transfery a dotace                                                  51.824.800

ROZPOČTOVÉ VÝDAJE CELKEM                                                  287.899.300

z toho: Třída 5 - Běžné výdaje                                                         204.334.300

            Třída 6 - Kapitálové výdaje                                                     83.565.000

 SALDO PŘÍJMŮ A VÝDAJŮ                                                            - 43.431.500

Uhrazené splátky dlouhodobých přijatých půjčených prostředků      - 10.000.000   

Změna stavu krátkodobých prostředků na bankovních účtech            53.431.500

FINANCOVÁNÍ CELKEM                                                                     43.431.500

Výsledné saldo včetně 

financování                                                            0                                                  

Návrh rozpočtu daňových příjmů a transferů v položkovém a ostatních příjmů a výdajů 

v paragrafovém členění je přílohou tohoto podkladu. Přílohou jsou rovněž položkové přehledy 

navrhovaných investic, oprav a udržování a dotací z rozpočtu města. Základní informace o návrhu 

rozpočtu jsou uvedeny v přiloženém komentáři. Závazným ukazatelem rozpočtu je paragraf. 

V souladu s ustanovením § 12 odst. 2 zákona č. 250/2000 Sb., o rozpočtových pravidlech 

územních rozpočtů, RM doporučuje Zastupitelstvu schválení následujících závazných ukazatelů:

A. Neinvestiční příspěvky MŠ Zahrádka (IČO: 75023954) 1.788.400 Kč, z toho na odpisy 412.400 

Kč

B. Neinvestiční příspěvky MŠ Hvězdička (IČO: 75023946) 720.900 Kč, z toho na odpisy 80.900 Kč

C. Neinvestiční příspěvky Základní škole (IČO: 75023920) 12.242.400 Kč, z toho účelově vázáno 

na odpisy ZŠ 2.306.300 Kč a na pokrytí ztráty provozu bazénu v pavilonu "B" 2.234.200 Kč včetně 

odpisů 551.700 Kč.

D. Odvod odpisů zřízených příspěvkových organizací do rozpočtu města: MŠ Zahrádka (IČO: 

75023954) 412.400 Kč, MŠ Hvězdička (IČO: 75023946) 80.900 Kč a ZŠ Šlapanice 

(IČO: 75023920) 1.858.000 Kč.



E. Neinvestiční transfery spolkům, obecně prospěšným společnostem, nepodnikajícím fyzickým 

osobám a občanům v celkové výši 2.066.000 Kč

F. Celkové výdaje na Bezpečnost a veřejný pořádek (městskou policii) 5.199.100 Kč

G. Celkové výdaje na Požární ochranu (dobrovolná část) 928.900 Kč

H. Celkové výdaje na činnost Městské knihovny Šlapanice 1.765.500 Kč.

I. Příděl do sociálního fondu města ve výši 1.600.000 Kč.

V souladu s ustanovením § 102 odst. 2 a) zákona č. 128/2000 Sb. o obcích je navrhováno 

stanovení kompetencí Radě k provádění jednotlivých rozpočtových opatření v následujícím 

rozsahu:

• V případech rozpočtového zapojení účelově přidělených finančních prostředků z jiných 

rozpočtů bez omezení částky

• V případě rozpočtového zapojení přijatých finančních darů bez omezení

• V případech, kdy uskutečnění výdaje vyžaduje nutný výdaj na zajištění chodu města, 

odstranění havárií, následků živelních událostí, ve stavu nouze nebo při nutnosti odvrácení 

možných škod města, organizační složky města nebo příspěvkové organizace napojené na 

rozpočet města, když včasné provedení úhrady je vázáno penalizací a dopady penalizace 

mohou výrazně překročit rizika z neoprávněné úhrady -  bez omezení částky.

• V ostatních případech, kdy se mění pouze rozpočet příjmů resp. výdajů v jednotlivých 

paragrafech bez dopadu na celkovou výši příjmů resp. výdajů schváleného rozpočtu města 

bez omezení částky. 

Zastupitelstvu bude podána informace o každém rozpočtovém opatření provedeném 

v kompetenci Rady na nejbližším zasedání Zastupitelstva konaném po schválení 

rozpočtového opatření Radou, včetně stručného odůvodnění.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

1.Rozpočet města Šlapanice na rok 2018 ve výši:

• Příjmy celkem            244.467.800 Kč

• Výdaje celkem           287.899.300 Kč

• Financování celkem    43.431.500 Kč

2.Závazné ukazatele rozpočtu:

A. Neinvestiční příspěvky MŠ Zahrádka (IČO: 75023954) 1.788.400 Kč, z toho na odpisy 

412.400 Kč

B. Neinvestiční příspěvky MŠ Hvězdička (IČO: 75023946) 720.900 Kč, z toho na odpisy 

80.900 Kč

C. Neinvestiční příspěvky Základní škole (IČO: 75023920) 12.242.400 Kč, z toho účelově 

vázáno na odpisy ZŠ 2.306.300 Kč a na pokrytí ztráty provozu bazénu v pavilonu "B" 

2.234.200 Kč včetně odpisů 551.700 Kč.

D. Odvod odpisů zřízených příspěvkových organizací do rozpočtu města: MŠ Zahrádka 

(IČO: 75023954) 412.400 Kč, MŠ Hvězdička (IČO: 75023946) 80.900 Kč a ZŠ Šlapanice 

(IČO: 75023920) 1.858.000 Kč.



E. Neinvestiční transfery spolkům, obecně prospěšným společnostem, nepodnikajícím 

fyzickým osobám a občanům v celkové výši 2.066.000 Kč

F. Celkové výdaje na Bezpečnost a veřejný pořádek (městskou policii) 5.199.100 Kč

G. Celkové výdaje na Požární ochranu (dobrovolná část) 928.900 Kč

H. Celkové výdaje na činnost Městské knihovny Šlapanice 1.765.500 Kč.

I. Příděl do sociálního fondu města ve výši 1.600.000 Kč.

3.Kompetence Radě města Šlapanice k provádění rozpočtových opatření v průběhu roku 

2018 v následujícím rozsahu:

• v případech rozpočtového zapojení účelově přidělených finančních prostředků 

z jiných rozpočtů bez omezení částky

• v případě rozpočtového zapojení přijatých finančních darů bez omezení

• v případech, kdy uskutečnění výdaje vyžaduje nutný výdaj na zajištění chodu města, 

odstranění havárií, následků živelních událostí, ve stavu nouze nebo při nutnosti 

odvrácení možných škod města, organizační složky města nebo příspěvkové 

organizace napojené na rozpočet města, když včasné provedení úhrady je vázáno 

penalizací a dopady penalizace mohou výrazně překročit rizika z neoprávněné 

úhrady -  bez omezení částky.

• v ostatních případech, kdy se mění pouze rozpočet příjmů resp. výdajů v jednotlivých 

paragrafech bez dopadu na celkovou výši příjmů resp. výdajů schváleného rozpočtu 

města bez omezení částky. 

Zastupitelstvu bude podána informace o každém rozpočtovém opatření provedeném 

v kompetenci Rady na nejbližším zasedání Zastupitelstva konaném po schválení 

rozpočtového opatření Radou, včetně stručného odůvodnění.

Komentář k bodu - paní Havlíčková.

Na dotaz pana Kouřila na rozdíl v částce Transfery a dotace ve střednědobém výhledu (59 500 tis. 

Kč) a v rozpočtu na r. 2018 (51 824 tis. Kč) vysvětlila, že ve výhledu jsou započteny dotace pro 

sociální odbor, které se očekávají, ale není je možné zahrnout do rozpočtu, neboť předem nejsou 

uzavřeny smlouvy.

Na další dotaz pana Kouřila ohledně parkování na ulici Nádražní odpověděla starostka, že toto 

bude řešeno v souvislosti s projektem na úpravu areálu ICEC.

Pan Hýbela poděkoval současnému vedení města za dořešení stavby cyklostezky.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel,  Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Linhart Pavel, 

Migdauová Kateřina, Riegerová Gabriela, Růžička Radek,  Staněk Miroslav,Trněná Michaela, 

Zmeškal Pavel

PROTI hlasovali:

Kouřil Ivo, Zycháček Jan

ZDRŽELI SE hlasování:

 Horák Petr, Králová Marie, Petřík Pavel, Sova Tomáš, Štěpánek Jiří, Vavro Ivan



Hlasování 

Pro: 12, Proti: 2, Zdrželo se: 6, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

11. 5/22/ZM/2017 Změna závazných ukazatelů rozpočtu

Z důvodu změn odpisových plánů v průběhu roku 2018 u některých příspěvkových organizací 

města je ZM předkládán návrh na úpravu vybraných závazných ukazatelů.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

1.Nové znění závazného ukazatele C:

Neinvestiční příspěvky Základní škole (IČO:75023920) 11.650.000 Kč, z toho účelově 

vázáno na odpisy ZŠ 2.240.800 Kč a na pokrytí ztráty provozu bazénu v pavilonu "B" 

1.617.000 Kč včetně odpisů 551.700 Kč.

2.Nové znění závazného ukazatele A:

Neinvestiční příspěvky MŠ Zahrádka (IČO: 75023954) 1.808.500 Kč, z toho na odpisy 

412.400 Kč.

3.Nové znění závazného ukazatele D:

Odvod odpisů zřízených příspěvkových organizací do rozpočtu města: MŠ Zahrádka (IČO: 

75023954) 412.400 Kč, MŠ Hvězdička (IČO:75023946) 87.400 Kč a ZŠ Šlapanice (IČO: 

75023920) 1.792.500 Kč.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

12. Informace o provedených rozpočtových opatřeních

RM provedla rozpočtové opatření č. 16/2017 bez vlivu na celkové příjmy a výdaje.

RM provedla rozpočtové opatření č. 17/2017 se zvýšením celkových příjmů a celkových výdajů 

o 3.209.300 Kč.

I. Zastupitelstvo města bere na vědomí

bez hlasování informaci o provedeném rozpočtovém opatření č. 16/2017, 17/2017.

13. 6/22/ZM/2017 Stanovení paušální částky náhrady výdělku

podle § 71 odst. 3 zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) neuvolněným členům 

zastupitelstva, kteří jsou podnikajícími fyzickými osobami nebo osobami provozujícími jinou 

samostatnou výdělečnou činnost, poskytuje obec ze svých rozpočtových prostředků náhradu 

výdělku ušlého v souvislosti s výkonem jejich funkce, a to paušální částkou.



I. Zastupitelstvo města stanovuje

neuvolněným členům zastupitelstva města, kteří jsou podnikajícími fyzickými osobami nebo 

osobami provozujícími jinou samostatnou výdělečnou činnost, paušální částku ve výši 155 

Kč/hodinu, nejvýše  10 hodin/měsíc jako náhradu ušlého výdělku v souvislosti s výkonem 

funkce. Ušlý výdělek bude prokázán formou uplatnění žádosti a bude proplácen za účast na 

schůzi rady města, zasedání zastupitelstva města, jednání komisí RM a výborů ZM. Paušální 

náhrada výdělku ušlého v souvislosti s výkonem funkce bude poskytována s účinností od 

01.01.2018.

Komentář tajemníka - k bodu 13, 14 a 15 - novelou zákona se od 1.1.2018 mění právní úprava 

členů zastupitelstva, vysvětlil stanovení výše paušální náhrady.

Na dotaz pana Sovy upřesnil, že konečné rozhodnutí o náhradách je na zastupitelích.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Linhart Pavel, 

Migdauová Kateřina,  Riegerová Gabriela, Růžička Radek,  Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná 

Michaela, Zmeškal Pavel

ZDRŽELI SE hlasování:

Horák Petr, Kouřil Ivo, Králová Marie, Petřík Pavel, Sova Tomáš, Vavro Ivan, Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 13, Proti: 0, Zdrželo se: 7, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

14. 7/22/ZM/2017 Stanovení peněžitých plnění pro uvolněné členy zastupitelstva

V souladu s novelou zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) je zastupitelstvu předkládán 

návrh peněžitých plnění pro uvolněné členy zastupitelstva.

I. Zastupitelstvo města stanovuje

peněžitá plnění uvolněným členům zastupitelstva, ve výši a za stejných podmínek jako 

zaměstnancům obce podle kolektivní smlouvy pro rok 2018 takto:

a) příspěvek na stravování,

b) příspěvek na penzijní připojištění se státním příspěvkem,

c) příspěvek na rekreaci a na podporu zdravotních, kulturních a sportovních aktivit,

d) odměnu při významném životním výročí 

e) příspěvek na úpravu zevnějšku při přijímání projevu vůle snoubenců, že spolu vstupují do 

manželství.

Peněžitá plnění budou poskytována s účinností od 01.01.2018. V případě budoucích změn v 

obsazení jednotlivých uvolněných funkcí budou peněžitá plnění náležet ode dne zvolení do 

této funkce.

Starostka upřesnila, že uvolněnými členy zastupitelstva jsou ve Šlapanicích starosta a 

místostarosta.



Pan Sova měl připomínku k poskytování benefitů i uvolněným členům zastupitelstva, kteří nejsou 

zaměstnanci úřadu. Právnička paní Hanáková sdělila, že tyto benefity jsou stanoveny kolektivní 

smlouvou a jsou podle zákona stejné jak pro zaměstnance, tak i uvolněné členy zastupitelstva, ale 

konečné rozhodnutí je na zastupitelích.

Dále tajemník upřesnil na dotaz paní Králové, že peněžní dary se poskytují k životnímu výročí 50 a 

60 let.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel,  Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří,  Králová Marie, Linhart 

Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička Radek, Staněk 

Miroslav, Štěpánek Jiří, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel

PROTI hlasoval:

Sova Tomáš

ZDRŽEL SE hlasování:

Horák Petr, Kouřil Ivo, Trněná Michaela, Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 15, Proti: 1, Zdrželo se: 4, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

15. 8/22/ZM/2017 Stanovení výše odměn neuvolněným členům zastupitelstva, členům výborů 

a komisí

V souladu s novelou zákona č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení) a nařízením vlády č. 

318/2017 Sb., o výši odměn členů zastupitelstev územních samosprávných celků, je zastupitelstvu 

předkládán návrh odměn neuvolněným členům Zastupitelstva města Šlapanice a peněžitého plnění 

spojeného s výkonem funkce členů výborů a komisi, kteří nejsou členy Zastupitelstva města 

Šlapanice.

I. Zastupitelstvo města stanovuje

1. Měsíční odměnu neuvolněným členům zastupitelstva města Šlapanice za výkon funkce

a) člen rady města ve výši                        6.500 Kč

b) předseda výboru/komise                      3.000 Kč

c) člen výboru/komise                               2.100 Kč

d) člen zastupitelstva bez dalších funkcí  1.845 Kč

Odměna se stanovuje podle odměny za funkci, za kterou mu náleží nejvyšší odměna 

schválená zastupitelstvem. Odměny za jednotlivé funkce se nesčítají.

2. Neuvolněnému členovi zastupitelstva, který je oprávněn k přijímání projevu vůle 

snoubenců, že spolu vstupují do manželství, se odměna poskytovaná za měsíc zvyšuje o 

částku 500 Kč za den, kdy se koná obřad, nejvýše však o částku 2.000 Kč/měsíc.

3. Neuvolněnému členovi zastupitelstva odměnu při významném životním výročí ve výši a za 

stejných podmínek jako zaměstnancům města podle kolektivní smlouvy pro rok 2018.



4. Neuvolněnému členovi zastupitelstva příspěvek na úpravu zevnějšku při přijímání projevu 

vůle snoubenců, že spolu vstupují do manželství, ve výši a za stejných podmínek jako 

zaměstnancům města podle kolektivní smlouvy pro rok 2018.

4. Členům výborů a komisí, kteří nejsou členy zastupitelstva peněžité plnění ve výši 120 

Kč/hodinu, v rozsahu maximálně 100 hodin/rok.

Stanovená odměna a peněžité plnění bude poskytováno od 01.01.2018. V případě nástupu 

náhradníka na uprázdněný mandát člena zastupitelstva bude odměna poskytována ode dne 

složení slibu. V případě budoucích změn v obsazení jednotlivých funkcí bude odměna a 

peněžité plnění náležet ode dne zvolení do této funkce.

Starostka zaslala před měsícem zastupitelům informaci o navrhovaných částkách odměn 

neuvolněným zastupitelům, členům výborů a komisí, kromě koaličních zastupitelů se ozval jen pan 

Štěpánek, kterému děkuje za podnět, aby bylo provedeno srovnání s podobně velkými obcemi. Na 

základě tohoto srovnání byly navrženy i částky pro šlapanické zastupitele.

Do diskuse o tomto tématu se zapojili pan Petřík, pan Sova - navrhoval nižší částky odměn, svůj 

návrh poté stáhl, upozornil na to, že někteří členové komisí nevyvíjí žádnou činnost - starostka 

vysvětlila postup, jak toto řešit.

Pan Zmeškal podal protinávrh - navýšení částky pro nečleny zastupitelstva ze 74 Kč/hod na 120 

Kč/hod.

Paní Hanáková podotkla, že se jedná jen o funkční období současného zastupitelstva, v říjnu 2018 

budou volby a nové zastupitelstvo si odsouhlasí odměny nově.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Karásek Aleš, Klaška Michal, Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, 

Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička Radek, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná 

Michaela, Zmeškal Pavel

PROTI hlasovali:

Horák Petr, Kadlc Zdeněk

ZDRŽELI SE hlasování:

Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, Sova Tomáš, Vavro Ivan, Zycháček Jan

Byla vyhlášena přestávka od 19:05 do 19:20.

Hlasování 

Pro: 13, Proti: 2, Zdrželo se: 5, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

16. 9/22/ZM/2017 Dodatek č. 3 ke Zřizovací listině ZŠ Šlapanice

Ředitel Základní školy Šlapanice PhDr. Pavel Vyhňák požádal zřizovatele město Šlapanice o 

doplnění Zřizovací listiny o další okruhy doplňkové činnosti v návaznosti na soulad se zákonem č. 

586/1992 Sb., o daních z příjmů, v platném znění.

Zastupitelstvu města je předkládán ke schválení Dodatek č. 3 ke Zřizovací listině příspěvkové 

organizace Základní škola, Šlapanice.



I. Zastupitelstvo města schvaluje

Dodatek č. 3 ke Zřizovací listině příspěvkové organizace Základní škola, Šlapanice, okres 

Brno-venkov, příspěvková organizace, IČ 75023920, kterým se doplňují okruhy doplňkové 

činnosti o:

• pronájem nebytových prostor;

• pronájem školního bytu;

• pronájem sportovišť a prostor pro volnočasové aktivity;

• pronájem ploch pro reklamu.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

17. 10/22/ZM/2017 Kupní smlouva ev. č. 0266/2017 - pozemky pro rozšíření hřbitova

Pan ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░ , a░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░ , oba bytem ░░░░ 

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░ , jsou vlastníky nemovité věci - pozemku p. č. 6293, orná půda, o 

výměře 639m2, v k. ú. Šlapanice u Brna. Pozemek je zapsán v katastru nemovitostí u Katastrálního 

úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem v Brně, Katastrální pracoviště Brno-venkov, pro obec 

Šlapanice,  na LV 62.

Stávající kapacita hřbitova přestává dostačovat. Stále dochází ke zvyšování počtu obyvatel a lze 

tedy očekávat další požadavky na rozšíření hřbitova. Z toho důvodu má město Šlapanice zájem o 

nákup pozemků v těsné blízkosti hřbitova, které  jsou územním plánem města určeny pro rozšíření 

hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly s péčí o zachování a rozvoj svého majetku. 

Jde o důležitý zájem města, kdy cena za m2  byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého 

posudku, aby bylo možné tento záměr realizovat.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu ev. č. 0266/2017 na pozemek parc. č. 6293 z vlastnictví pana ░░░░ ░░░░ 

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░   do vlastnictví města 

Šlapanice. 

Nákup pozemků je v souladu se záměrem města realizovat rozšíření stávajícího hřbitova, 

jehož kapacita je nedostatečná. Pozemky v těsné blízkosti hřbitova jsou územním plánem 

města určeny pro rozšíření hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly, s péčí o 

zachování a rozvoj svého majetku. Rozšíření hřbitova a zvýšení jeho kapacity je důležitým 

zájem města, kdy cena za m2 byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého posudku, aby 

bylo možné tento záměr realizovat.

Místostarosta okomentoval všechny 4 body týkající se kupních smluv.

Kromě těchto vlastníků, se kterými jsou nachystány kupní smlouvy, jedná město i s farností a 

městem Brnem a firmou Tondach.



Celkově těmito 4 kupními smlouvami kupuje město 4 700 m2 za částku 5 875 000 Kč (1 250 Kč za 

m2).

Na dotaz pan Petříka sdělil, že dle znaleckého posudku byla částka 260,- Kč za m2, lepší cenu se s 

vlastníky nepodařilo dohodnout.

Paní Riegerovou zajímal počet volných hrobových míst - pan Zycháček měl odpověď z úřadu - je 

jich 8.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

18. 11/22/ZM/2017 Kupní smlouva ev. č. 0267/2017 - pozemky pro rozšíření hřbitova

Pan ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ je výlučným vlastníkem 

nemovité věci - pozemku p. č. 6291, orná půda, o výměře 1 473 m2, v k. ú. Šlapanice u Brna. 

Pozemek je zapsán v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem 

v Brně, Katastrální pracoviště Brno-venkov, pro obec Šlapanice,  na LV 2269.

Stávající kapacita hřbitova přestává dostačovat. Stále dochází ke zvyšování počtu obyvatel a lze 

tedy očekávat další požadavky na rozšíření hřbitova. Z toho důvodu má město Šlapanice zájem o 

nákup pozemků v těsné blízkosti hřbitova, které  jsou územním plánem města určeny pro rozšíření 

hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly s péčí o zachování a rozvoj svého majetku. 

Jde o důležitý zájem města, kdy cena za m2  byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého 

posudku, aby bylo možné tento záměr realizovat.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní  smlouvu ev. č. 0267/2017,  na pozemek parc. č. 6291, v k. ú. Šlapanice u Brna, z 

vlastnictví pana  ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ do vlastnictví 

města Šlapanice. 

Nákup pozemků je v souladu se záměrem města realizovat rozšíření stávajícího hřbitova, 

jehož kapacita je nedostatečná. Pozemky v těsné blízkosti hřbitova jsou územním plánem 

města určeny pro rozšíření hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly, s péčí o 

zachování a rozvoj svého majetku. Rozšíření hřbitova a zvýšení jeho kapacity je důležitým 

zájem města, kdy cena za m2 byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého posudku, aby 

bylo možné tento záměr realizovat.

Dotaz pana Kouřila - kolik hrobových míst na nově kupovaných pozemcích bude - místostarosta 

sdělil, že projekt zatím není zpracován, nevíme, bude-li kolumbárium nebo rozptylová loučka ... 

(proti tomu měl námitku pan Růža, protože je to v blízkosti školy, místostarosta překážku nevidí, 

jedná se o důstojný obřad)

PRO hlasovali:



Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

19. 12/22/ZM/2017 Kupní smlouva ev. č. 0268/2017 - pozemky pro rozšíření hřbitova

Paní ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░ je výlučným vlastníkem 

nemovité věci - pozemku p. č. 6294, orná půda, o výměře 1067 m2, v k. ú. Šlapanice u Brna. 

Pozemek je zapsán v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem 

v Brně, Katastrální pracoviště Brno-venkov, pro obec Šlapanice,  na LV 3105.

Stávající kapacita hřbitova přestává dostačovat. Stále dochází ke zvyšování počtu obyvatel a lze 

tedy očekávat další požadavky na rozšíření hřbitova. Z toho důvodu má město Šlapanice zájem o 

nákup pozemků v těsné blízkosti hřbitova, které  jsou územním plánem města určeny pro rozšíření 

hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly s péčí o zachování a rozvoj svého majetku. 

Jde o důležitý zájem města, kdy cena za m2  byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého 

posudku, aby bylo možné tento záměr realizovat.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu ev. č. 0268/2017 na pozemek parc. č. 6294 z vlastnictví paní ░░░░ ░░░░ 

░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ , do vlastnictví města Šlapanice. 

Nákup pozemků je v souladu se záměrem města realizovat rozšíření stávajícího hřbitova, 

jehož kapacita je nedostatečná. Pozemky v těsné blízkosti hřbitova jsou územním plánem 

města určeny pro rozšíření hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly, s péčí o 

zachování a rozvoj svého majetku. Rozšíření hřbitova a zvýšení jeho kapacity je důležitým 

zájem města, kdy cena za m2 byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého posudku, aby 

bylo možné tento záměr realizovat.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

20. 13/22/ZM/2017 Kupní smlouva ev. č. 0270/2017 - pozemky pro rozšíření hřbitova

Pan ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ 

░░░░ ░░░░ , jsou  vlastníky nemovité věci - pozemku p. č. 6290, orná půda, o výměře 1485 m2, a 

pozemku 3048/4, ostatní plocha, o výměře 36 m2,  v k. ú. Šlapanice u Brna. Pozemek je zapsán 

v katastru nemovitostí u Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj se sídlem v Brně, Katastrální 

pracoviště Brno-venkov, pro obec Šlapanice,  na LV 2528.



Stávající kapacita hřbitova přestává dostačovat. Stále dochází ke zvyšování počtu obyvatel a lze 

tedy očekávat další požadavky na rozšíření hřbitova. Z toho důvodu má město Šlapanice zájem o 

nákup pozemků v těsné blízkosti hřbitova, které  jsou územním plánem města určeny pro rozšíření 

hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly s péčí o zachování a rozvoj svého majetku. 

Jde o důležitý zájem města, kdy cena za m2  byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého 

posudku, aby bylo možné tento záměr realizovat.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Kupní smlouvu ev. č. 0270/2017, na pozemek parc. č. 6290 a parc.č. 3048/4, 

z vlastnictví pana ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ ░░░░ 

░░░░ ░░░░ do vlastnictví města Šlapanice.

Nákup pozemků je v souladu se záměrem města realizovat rozšíření stávajícího hřbitova, 

jehož kapacita je nedostatečná. Pozemky v těsné blízkosti hřbitova jsou územním plánem 

města určeny pro rozšíření hřbitova. Město tak činí v souladu s jeho zájmy a úkoly, s péčí o 

zachování a rozvoj svého majetku. Rozšíření hřbitova a zvýšení jeho kapacity je důležitým 

zájem města, kdy cena za m2 byla stanovena dohodou nad rámec znaleckého posudku, aby 

bylo možné tento záměr realizovat.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

21. 14/22/ZM/2017 Memorandum obcí k rozšíření kapacity ZŠ Šlapanice

ZM je ke schválení předkládáno Memorandum obcí k otázkám přípravy rozšíření kapacity ZŠ 

Šlapanice, ve kterém obce deklarují společný cíl: podpořit přípravu na rozšíření kapacity Základní 

školy Šlapanice formou výstavby nového pavilonu pro žáky účastnických obcí. Tento záměr je 

připravován na základě znalosti počtu dětí jednotlivých věkových skupin ve Šlapanicích a v 

ostatních účastnických obcí. Celkový počet žáků navštěvujících ZŠ Šlapanice bude v následujících 

letech narůstat a přesáhne hranici 1.000 ve školním roce 2021/2022. I při zvýšení kapacity ZŠ 

s využitím všech současných vhodných učeben, nebude možné zajistit základní vzdělávání ani pro 

všechny šlapanické děti.

I. Zastupitelstvo města schvaluje

Společné memorandum k otázkám přípravy rozšíření kapacity Základní školy Šlapanice.

Komentář místostarosty - už letos byl problém s přijetím dětí z okolních obcí do 6. ročníku - během 

prázdnin se podařilo projednat navýšení počtu žáků na 850, takže mohly být přijaty i děti z okolních 

obcí. ZŠ ve Šlapanicích fungovala historicky jako spádová, formálně se toto změnilo, když se MěÚ 

stal zřizovatelem. Okolní obce si uvědomily, že situaci musí řešit. V současné době 1/5 dětí školy je 

z okolních vesnic.



Záměrem je postavit nový pavilon pro 10 tříd po 30 žácích, tj. 300 míst.

Pana Kouřila zajímalo, zda bude počet dětí z okolních vesnic omezen -nebude. Pana Zycháčka 

zajímalo, kde bude pavilon stát - pod skateparkem, jedná se o dvoupodlažní budovu. Pan Růža - 

tělocvična je nedostatečná a počítá se i s lepší dopravní obslužností školy? Místostarostarosta - 

počítá se i s novou obloukovou sportovní halou, město požádá o dotaci. Dále se počítá i s novou 

technologií do kuchyně. Co se týče dopravní obslužnosti s příjezdem od Zemědělské se nepočítá.

PRO hlasovali:

Hermann Pavel, Horák Petr, Kadlc Zdeněk, Karásek Aleš, Klaška Michal, Kopeček Jiří, Kouřil Ivo, 

Králová Marie, Linhart Pavel, Migdauová Kateřina, Petřík Pavel, Riegerová Gabriela, Růžička 

Radek, Sova Tomáš, Staněk Miroslav, Štěpánek Jiří, Trněná Michaela, Vavro Ivan, Zmeškal Pavel, 

Zycháček Jan

Hlasování 

Pro: 20, Proti: 0, Zdrželo se: 0, Nehlasovalo: 0

Usnesení: Přijato

22. Informace ST, MST, TAJ

Starostka sdělila termíny zasedání zastupitelstva v r. 2018:

17. 1., 14. 3., 2. 5., 13. 6., 12. 9.

Starostka pozvala zastupitele a členy komisí na pracovní jednání v 15:30 před zasedáním 

zastupitelstva dne 17. 1. 2018 - projednávat se bude koncept studie nábřeží Říčky a terminálu 

Riegrova.

Tajemník upozornil, že 21. 12. 2017 budou obě budovy úřadu pro občany uzavřeny, bude se 

testovat nový informační systém.

23. Informace z výborů zastupitelstva

Předseda finančního výboru pan Staněk informoval o činnosti výboru,  částkách dotací pro spolky a 

organizace - termín podávání žádostí o dotace je stanoven na 23. 1. - 28. 2. 2018. Projednání 

radou je naplánováno na duben, zastupitelstvem na květen 2018. Veškeré dotace budou vyplaceny 

do 30. 6. 2018. Informace k dotacím budou na webových stránkách města, kontaktní osobou je 

paní Trnková z finančního odboru.

Informace z kontrolního výboru - pan Petřík, naposledy se výbor sešel v říjnu, zápis s úkoly 

(dotazy) pro město byl předán před posledním zastupitelstvem, odpovědi na jejich dotazy má výbor 

jen částečně.

Místostarosta sdělil, že v minulém zastupitelstvu nevzniklo žádné usnesení, které by ZM 

schvalovalo a tyto úkoly ukládalo. Nicméně odpovědi budou zaslány. Starostka doporučila výboru 

pracovat dle metodického pokynu ministerstva vnitra.

Za osadní výbor pan Hýbela informoval o činnosti výboru - zajištění zbylých souhlasů na věcné 

břemeno E.ONu kvůli rekonstrukci ulice Lipová, projednali připomínky v novému územnímu plánu, 

dále plány investičních akcí v Bedřichovicích, program Vánoc ... Poděkoval městu za nákup stolů a 

židlí do Kulturního domu.



24. Diskuze členů ZM

Diskuze členů zastupitelstva:

Pan Zmeškal upozornil na zvýšenou dopravu vzhledem k sanaci města a dotázal se, kudy je 

naplánována.

Místostarosta - doprava bude vedena ulicí Zemědělskou a kolem těžební jámy na státní silnici 

(preferováno) a další varianta je přes Jiříkovice k Rohlence.

Na dotaz pana Růžičky k termínu skončení uzavírky silnice na Jiříkovice odpověděl místostarosta -  

23. 12. 2017, oficiálně 31. 12. 2017.

Pan Petřík - co má občan udělat v případě zjištění černé skládky. Dle místostarosty nejlépe zavolat 

na SATESO nebo OURSM, popř. kancelář starosty, také je dobré ji vyfotit a poslat na aplikaci 

zmapujto, není vhodné řešit  přes e-podatelnu.

Pan Kouřil - rozhlas na ul. Janské se tříští - místostarosta nahlásí na OURSM.

Místostarosta poděkoval za účast a popřál pěkné klidné Vánoce.

Starostka poděkovala za práci pro město Šlapanice zastupitelům, zaměstnancům i členům výborů 

a komisí, spolků a dobrovolných organizací, kteří obohacují život v našem městě. Popřála všem 

občanům krásné prožití svátků vánočních a do nového roku pevné zdraví, dobrou náladu, 

spokojenost a štěstí v osobním životě.

25. Závěr

Zasedání zastupitelstva bylo ukončeno ve 20:25 hodin.

Mgr. Michaela Trněná

starostka



Zapisovatelé: 

Jitka Vojtěšková

referent sektretariatu starostky

Ověřovatelé: 

Ing.Ivo Kouřil

zastupitel

Ing.Miroslav Staněk

zastupitel
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